
Високи  представник  упозорио  УН  о  ризицима  у  провођењу
реформи у  БиХ

Високи представник, Педи Ешдаун, обратио се у сриједу Савјету безбједности Уједињених нација у
Њујорку, након разговора које је у уторак одржао са Генералним секретаром УН-а, Кофијем Аннаном и
подсекретаром за мировне операције УН-а Жан Мари Гуеном.

Високи представник је информисао Савјет бебзједности о напретку који је остварен у реформама у области
одбране, обавјештајног сектора, царина, индиректног опорезивања и Града Мостара, констујући
ефикасност прилично неполитичког и практичног приступа којим су се водиле комисије за провођење ових
реформи, те је скренуо пажњу на двоструки задатак који се сада налази пред органима власти БиХ – да
проведу реформе које ће БиХ омогућити чланство у програму Партнерство за мир као и отпочињање
преговора о потписивању Спразума о стабилизацији и придруживању са Европском унијом.

Високи представник је, међутим, упозорио да је садашњи темпо реформи сувише спор за испуњавање
услова за чланство у Партнерству за мир до самита НАТО савеза који ће у јуну бити одржан у Истанбулу,
или за испуњавање 16 кључних предуслова, које је поставила Европска комисија, до краја јуна. Високи
представник је такође указао на “обесхрабрујуће доказе” да се предстојећи изборни период неће
карактерисати обновљеним концентрисањем напора на провођењу реформи, “већ повратком на стару
праксу агресивне политике о угрожености народа која пружа, нарочито националистичким странкама,
најбољу могућност да попуне своје гласачке кутије.”

Високи представник је надаље упозорио да одређене групе воде кампању против процеса успостављања
независног и професионалног правосуђа у БиХ, те да би ово могло додатно успорити процес реформи и
интегрисање БиХ у Евроатлантске структуре. На састаницма које је одржао са представницима УН-а
претходног дана, високи представник је нагласио да ова кампања сада представља највећу пријетњу
процесу успостављања истински мултиетничког и независног правосуђа у БиХ, јер иста обесхрабрује
квалификоване судије да се пријаве за рад у правосуђу. Нарочито, од када је ова кампања отпочела,
постало је све теже пронаћи квалификоване судије, који нису српске националности, да се пријаве на
позиције у Републици Српској.

Високи представник је такође одао почаст доприносу који је преминули Свен Фредериксен дао кључном
задатку реформе полицијских снага у БиХ. Такође је скренуо пажњу Савјету безбједности УН-а на
чињеницу  да ће Уједињене нације морати размотрити како да ријеше све већи број приговора на процес
сертификације припадника полицијских снага који је водио УН.

Високи представник је говорио и о напретку оствареном у области владавине закона и
економских реформи те је закључио да је упркос тренутном спором темпу реформи, “БиХ на
путу да постане одржива држава захваљујући континуираном, несебичном опредјељењу
међународне заједнице и, изнад свега, обичним грађанима БиХ” те је затражио од УН-а и
међународне заједнице да “и даље наставе са оваквим опредјељењем и заврше посао.”
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